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Abstract (en)
[origin: US4816140A] For deasphalting an asphaltene-containing hydrocarbon oil, employed is a hydrocarbon solvent of 3-8 carbon atoms, resulting
in an asphaltic phase and a solution of deasphalted oil in the solvent. The solvent is then separated from the deasphalted oil, by passing the
solution tangentially across an inorganic membrane of pore radii from 2 to 15 nonometers: the obtained filtrate has an increased solvent content and
may be recycled. The deasphalted oil is selectively retained on the upstream side of the membrane.

Abstract (fr)
Procédé de désasphaltage d'une huile d'hydrocarbures (1) contenant des asphaltènes au moyen d'un solvant hydrocarboné (4) ayant de 3 à
8 atomes de carbone. On forme une phase asphaltique et une solution d'huile désasphaltée dans le solvant. Pour séparer le solvant de l'huile
désasphaltée, on fait circuler la solution le long d'une membrane (7) inorganique de rayon de pores choisi entre 2 et 15 nanomètres : le filtrat est
enrichi en solvant et peut être recyclé. L'huile désasphaltée est retenue sélectivement du côté amont de la membrane.
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